
Rekordowe wsparcie 
dla strażaków PSP  

i druhów OSP! 

BEZPŁATNA GAZETA MIESZKAŃCÓW WARMII i MAZUR

BEZPIECZEŃSTWO  BEZPIECZEŃSTWO  
DLA WARMII  DLA WARMII  
I MAZURI MAZUR
– na cztery pytania odpowiada Błażej Poboży,  
wiceminister spraw wewnętrznych i administracji

Dbamy  Dbamy  
o Wasze  o Wasze  
zdrowie!zdrowie!

– tu bije serce  
polskiej Policji!

Inwestujemy 
w Straż
Graniczną

Szczytno
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Rozmowy z mieszkańcami. 

Dobra współpraca  
rządu oraz samorządu  
jest gwarancją sukcesu  
i przynosi najwięcej korzyści 
mieszkańcom naszego 
regionu.
Ostatnie 3 lata to czas intensywnych spotkań, rozmów i ważnych decyzji  
dla gmin oraz powiatów województwa warmińsko-mazurskiego.
Rząd Prawa i Sprawiedliwości dostrzega potrzeby mieszkańców  
Warmii i Mazur i wychodzi im naprzeciw.

– Dziękuję za wszystkie rozmowy i spotkania, 
podczas których mogliśmy merytorycznie 
dyskutować o nowych projektach oraz 
inwestycjach dla naszego regionu. To dzięki 
tym pomysłom województwo warmińsko-
mazurskie może się tak prężnie rozwijać,  
a jego mieszkańcy czują się bezpiecznie  
w swoim miejscu zamieszkania

– zaznaczył wiceminister Błażej Poboży.

Zawsze  Zawsze  
blisko  blisko  
mieszkańcówmieszkańców

Z burmistrzem Szczytna Krzysztofem Mańkowskim  
i zastępcą burmistrza Iloną Bańkowską.

Ze starostą nidzickim Marcinem Palińskim.

Wójt gminy Szczytno Sławomir Wojciechowski podczas 
Dożynek Gminnych w Olszynach.

Z burmistrzem Białej Piskiej Beatą Sokołowską  
oraz burmistrzem Orzysza Zbigniewem Włodkowskim.

Z wicestarostą gołdapskim 
Andrzejem Ciołkiem.

Z Teresą Chrostowską,  
wójt gminy Purda. 

Z Janem Kasprowiczem,  
wójtem Gietrzwałdu.

Z Krzysztofem Mańkowskim, 
burmistrzem Szczytna.

Z Tomaszem Lato, burmistrzem Gołdapi.

Z burmistrzem Olecka 
Krzysztofem Sobczakiem.

Ze starostą olsztyńskim Andrzejem Abako  
oraz burmistrzem Biskupca Kamilem Kozłowskim.
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Panie Ministrze, 4. miejsce na liście Prawa i Sprawiedliwości  
to wysoka pozycja. Jest Pan jednym z liderów listy. Spodziewał się 
Pan takiego wyróżnienia?

Decyzję władz partii odczytuję jako uznanie dla mojej pracy w Ministerstwie 
Spraw Wewnętrznych i Administracji u boku ministra Mariusza 
Kamińskiego, akceptację dla moich działań w rządzie, ale także  
tu na Warmii i Mazurach. Ta czwórka ma zresztą dla mnie symboliczne 
znaczenie… 4 lata w MSWiA, 4 formacje nadzorowane w resorcie 
(Policja, Państwowa Straż Pożarna, Straż Graniczna i Służba Ochrony 
Państwa – red.), 4 pytania w referendum, które odbędzie się razem 
z wyborami a dotyczy spraw bezpieczeństwa. To oczywiste, że „pierwszy 
od bezpieczeństwa” na liście wyborczej Prawa i Sprawiedliwości musiał 
znaleźć się na miejscu nr… 4.

Bezpieczeństwo uczynił Pan najważniejszym motywem swojej 
indywidualnej kampanii, również na bezpieczeństwie opiera się 
kampania centralna Prawa i Sprawiedliwości.

Nikt nie powinien mieć wątpliwości, że dziś najważniejsze jest 
bezpieczeństwo. Także bezpieczeństwo dla Warmii i Mazur. Od kilku  
lat konsekwentnie inwestujemy w ten obszar, zwłaszcza teraz  
gdy na Ukrainie po rosyjskiej agresji trwa wojna, a z Białorusi reżim 
Łukaszenki prowadzi przeciw Polsce operację hybrydową, której 
przykładem jest sztucznie wywołany kryzys migracyjny i chęć przerzucenia 
do naszego kraju nielegalnych migrantów. Skutecznie odpieramy  
te zagrożenia. Zbudowaliśmy zaporę inżynieryjną i elektroniczną  
na granicy z Białorusią, a teraz z pełną determinacją budujemy zaporę 
elektroniczną na północnej granicy województwa z obwodem królewieckim. 
Jej oddanie planujemy na październik. Dzięki naszym działaniom dziś 
poczucie bezpieczeństwa jest na rekordowym poziomie.

Bezpieczeństwo to także wspieranie lokalnego systemu ochrony 
przeciwpożarowej i działania na rzecz rozwoju systemu edukacji  
służb mundurowych. TVN 24 i Radio Zet podliczyły, że u strażaków  
i druhów ochotników z Warmii i Mazur był Pan w ostatnich latach 
kilkadziesiąt razy, czyniąc z tego zarzut. A złośliwi mówią, że w szkole 
Policji w Szczytnie to chyba wręcz Pan zamieszkał? 

Myślę, że u strażaków i druhów bywałem nawet częściej (śmiech).  
Łącznie w całej kadencji pewnie ponad sto razy. Każda taka 
wizyta związana była z wykonywaniem resortowych obowiązków, 
przekazywaniem promes na inwestycje i sprzęt, wręczaniem odznaczeń 
państwowych i resortowych, przekazywaniem nowych lub używanych 
pojazdów strażackich. A do Akademii Policji mam ogromną słabość  
i wielki sentyment. Wspierałem i koordynowałem proces podniesienia  
jej statusu i znaczenia do rangi uczelni akademickiej, byłem na prawie 
każdej promocji i większości innych uroczystości. Akademia Policji 
w Szczytnie to coś znacznie więcej niż najważniejsza w Polsce resortowa 
uczelnia. To prawdziwe serce miasta i całego powiatu szczycieńskiego. 
Miejsce do pracy i do studiowania. Kuźnia kadr największej formacji 
mundurowej podległej MSWiA. Wspierałem ją przez ostatnie lata  
i obiecuję wspierać nadal.

Praca, praca i praca. A rodzina? Nie eksponuje jej Pan w kampanii. 
Nie widać jej w tabloidach.

Jestem szczęśliwym mężem i ojcem cudownej trójki fantastycznych dzieci: 
Kaliny (11 lat), Tadzia (8 lat) i Łucji (4 lata). Jesteśmy tradycyjną, dużą 
polską rodziną. Spędzamy razem każdą wolną chwilę i gdy tylko możemy 
– jesteśmy razem. Dbam jednak o ich prywatność i dzieciństwo. Dzielimy 
razem swoje problemy i radości. A wolny czas najchętniej spędzamy 
oczywiście na Warmii i Mazurach. 

Błażej Poboży
Doktor nauk humanistycznych w zakresie nauk o polityce. 
Nauczyciel akademicki na Uniwersytecie Warszawskim. 
W przeszłości aktywny komentator polityczny i samorządowiec. 
Zdeklarowany piłsudczyk. Członek Rady Politycznej Prawa 
i Sprawiedliwości. Od czterech lat wiceminister spraw 
wewnętrznych i administracji.  

W MSWiA koordynuje działalność resortowej służby zdrowia,  
w tym SPZOZ MSWiA z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii 
w Olsztynie oraz Państwowego Instytutu Medycznego MSWiA 
w Warszawie. Odpowiada za problematykę wyznań religijnych  
(relacje z Kościołem Katolickim i innymi kościołami), mniejszości 
narodowych i etnicznych. Nadzoruje Departament Funduszy 
Europejskich i Centrum Obsługi Projektów Europejskich. Wspiera 
działania na rzecz strażaków oraz druhów ochotników z Warmii i Mazur, 
a także Policji i Straży Granicznej. Zaangażowany w rozwój jedynej 
oficerskiej szkoły policyjnej – Wyższej Szkoły Policji w Szczytnie  
i jej przekształcenie w Akademię Policji w Szczytnie.

Częsty gość telewizyjnych programów publicystycznych m.in. TVP1,  
TVP Info („Gość Wiadomości”, „Kwadrans polityczny”, „Minęła 8”,  
„Minęła 20”), Polsatu („Gość Wydarzeń”, „Śniadanie Rymanowskiego”), 
TVN24 („Tak jest”, „Kawa na Ławę”) oraz licznych audycji radiowych 
(Jedynka, Trójka, Polskie Radio 24, RMF FM i Radio Zet).  
Aktywny w mediach lokalnych na Warmii i Mazurach m.in.  
w „Gazecie Olsztyńskiej”, „Tygodniku Szczytno”, Radiu Olsztyn  
i TVP 3 Olsztyn. Aktywny użytkownik mediów społecznościowych:  
@pobozy na Facebook, Instagram, X (d. Twitter) i TikTok. 

Błażeja PobożegoBłażeja Pobożego

Bezpieczeństwo  
dla Warmii i Mazur
– cztery pytania do wiceministra  – cztery pytania do wiceministra  
spraw wewnętrznych i administracjispraw wewnętrznych i administracji

Z Marszałek Sejmu RP Elżbietą Witek. 

Wiceminister Błażej Poboży w Sejmie.

Z Ministrem Spraw Wewnętrznych  
i Administracji Mariuszem 
Kamińskim.  

Moje dzieci: Kalina, Tadzio i Łucja. 
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Każdego dnia lekarze z Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej MSWiA  
z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii w Olsztynie z wielkim zaangażowaniem walczą  
o nasze zdrowie i życie. Dzięki nowoczesnemu sprzętowi, świetnie wykwalifikowanej kadrze  
i wielu inwestycjom, szpital może pomagać wszystkim potrzebującym. To on pomaga największej 
liczbie pacjentów z naszego województwa. Jako jedyny szpital na Warmii i Mazurach ma dostęp 
do wszystkich metod leczenia nowotworów oraz zapewnia kompleksową opiekę onkologiczną. 
Dyrektorem placówki jest świetny menadżer ochrony zdrowia, absolwentka studiów MBA,  
mgr Krystyna Futyma.

Szpital w Olsztynie jest jedną z 21 tego typu  
placówek w całej Polsce, nadzorowanych  
z ramienia MSWiA przez wiceministra  
Błażeja Pobożego. 
– Resortowa służba zdrowia MSWiA to świetnie wyposażone, 
nowoczesne i ogólnodostępne placówki. Przekonujemy się  
o tym każdego dnia. Tylko w tym roku, w naszym olsztyńskim  
szpitalu, już prawie 20 tys. pacjentów uzyskało pomoc. W całym  
2022 takich osób było ponad 42 tys. Te liczby mówią same za siebie.

Szpital 
Szpital MSWiAMSWiA    w Olsztynie to jedna  

w Olsztynie to jedna  
z najbardziej prężnych  

z najbardziej prężnych  placówek  
placówek  w regionie.

w regionie.

Wiceminister Błażej Poboży  
o szpitalu w Olsztynie:
– Nowoczesna opieka zdrowotna to jeden z fundamentów sprawnie 
działającego państwa. Szpital MSWiA w Olsztynie jest jednym  
z nielicznych centrów onkologii w naszym kraju, które zapewnia  
tak kompleksowe leczenie. To właśnie tu pacjenci mogą liczyć  
na profesjonalną pomoc i opiekę personelu medycznego. Jestem dumny, 
że mamy w naszym kraju takie szpitale jak ten w Olsztynie, który spełnia 
najwyższe standardy medyczne i w którym zatrudniona jest wyjątkowa, 
profesjonalna kadra medyczna.

Operacje z użyciem robota 
da Vinci to dla pacjenta 
przede wszystkim mniej 
bólu i stresu, a także 
zdecydowanie  
krótszy czas 
rekonwalescencji. 

Dbamy o Wasze zdrowie! Dbamy o Wasze zdrowie! 

Placówka jest jednym  
z najnowocześniejszych 
i najlepiej wyposażonych 

ośrodków onkologicznych  
w kraju. Pracuje w niej:  

213 lekarzy, 330 pielęgniarek 
i położnych oraz 111 

pracowników techniczno-
administracyjnych. 

WAŻNA INFORMACJA: Na wniosek dyrekcji szpitala, w związku z wysoką oceną poziomu świadczenia 
usług medycznych i spełnieniem kryteriów ustawowych, wiceminister Błażej Poboży zdecydował o zmianie 
nazwy szpitala w Olsztynie. SPZOZ MSWiA z W-MCO to teraz Szpital Kliniczny Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii w Olsztynie. – Zmiana ma na celu 
wzmocnienie pozycji naszej placówki na rynku usług medycznych oraz powiązanie jej nazwy z kształceniem 
kadry medycznej w dziedzinie onkologii. Nowa nazwa podkreśla również rozwijaną przez szpital działalność 

dydaktyczną i naukowo-badawczą – zaznaczył Błażej Poboży.

20 lat Centrum Onkologii 
Szpitala MSWiA w Olsztynie 
Na początku czerwca Warmińsko-Mazurskie Centrum Onkologii 
Szpitala MSWiA w Olsztynie obchodziło okrągły jubileusz. Podczas 

uroczystości wręczono Medale za Długoletnią Służbę 
oraz Odznaki Za Zasługi dla Ochrony Zdrowia.

Robot da Vinci
już wkrótce na stałe  
w Poliklinice w Olsztynie!
O tym robocie słyszeli już chyba wszyscy. Jego możliwości  
są niesamowite! Wspiera lekarzy w ich pracy, pozwala  
na precyzyjne zabiegi, które są mniej bolesne. To wielki  
pomocnik w walce o zdrowie i życie pacjentów.  

– Robot da Vinci to wyjątkowe urządzenie,  
które z powodzeniem wykorzystywane jest 
obecnie w szpitalu MSWiA w Warszawie. 
Zapewniam, że zrobię wszystko, aby robot  
był dostępny także na stałe w naszej  
placówce w Olsztynie  
– powiedział wiceminister Błażej Poboży, podkreślając,  
że już teraz w szpitalu prowadzone są zabiegi z wykorzystaniem  
okresowo wynajmowanego robota.

Wiceminister Błażej Poboży podczas gali 20-lecia Warmińsko-
Mazurskiego Centrum Onkologii Szpitala MSWiA w Olsztynie.

Wiceminister Błażej Poboży podczas 
konferencji prasowej w szpitalu w Olsztynie.

Profesjonalna  
służba zdrowia  
to przede wszystkim 
profesjonalne kadry. 

Wiceminister 
Błażej Poboży 
podczas 
uroczystości 
w Olsztynie.
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Wsparcie dla rodzin, pomoc dla seniorów i osób potrzebujących, inwestycje w edukację, budowa nowych dróg, 
odtwarzanie lokalnych połączeń kolejowych i autobusowych. To tylko kilka z wielu działań realizowanych  
w naszym województwie dzięki programom rządowym. W ostatnich latach rządów Prawa i Sprawiedliwości  
na Warmię i Mazury trafiło ponad 11 mld zł. Jeszcze nigdy w historii tak ogromne środki nie były przekazywane  
na rozwój lokalnych społeczności.

11 mld zł od rządu11 mld zł od rządu
dla Warmii i Mazur

Wybrane programy rządowe 
dla województwa  warmińsko-
mazurskiego w liczbach
|środki finansowe przeznaczone w latach 2016-2023|

Program „Rodzina 500 +” ok. 6,53 mld zł!
Rządowy Fundusz Polski Ład:  
Program Inwestycji Strategicznych ok. 2,74 mld zł!
Rządowy Program Inwestycji  
Strategicznych dla gmin  
popegeerowskich 

ok. 323 mln zł!

Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg 
(RFRD) ok. 696 mln zł!
Rządowy Fundusz Inwestycji  
Lokalnych (RFIL) ok. 490 mln zł!
Program „Dobry Start” ok. 152 mln zł!
Fundusz Rozwoju Przewozów  
Autobusowych (FRPA) ok. 97 mln zł!
Program „Maluch +” ok. 75 mln zł!
Program „Olimpia” ok. 23 mln zł!
Program „Senior +” ok. 14,7 mln zł!
Program „Ochrony zabytków” ok. 130 mln zł!

Wręczenie promes w ramach rządowego programu inwestycji strategicznych.

Z zastępcą burmistrza Gołdapi  
Joanną Łabanowską. 

Otwarcie drogi w gminie Purda.

Wbicie łopaty pod budowę nowej 
strażnicy PSP w Olsztynie.

Symboliczne rozpoczęcie budowy 
strażnicy w gminie Purda.

Środki finansowe na wieloletnie remonty zabytkowych 
kościołów przekazywane są również z Funduszu Kościelnego 
MSWiA, nadzorowanego przez wiceministra Błażeja Pobożego. 
To często jedyny ratunek dla małych, często zapomnianych 
obiektów sakralnych, takich jak m.in. ewangelickie kościoły  
w Dźwierzutach czy Szczytnie. 

Twierdza Boyen w Giżycku, Kościół pw. św. Apostołów Piotra 
i Pawła w Pieniężnie, Zespół Katedralny we Fromborku, kościół 
Ewangelicko-Augsburski w Pasymiu, budynki Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego dla Dzieci Głuchych w Olecku czy zabytkowa 
remiza strażacka w Purdzie – to tylko kilka z miejsc, które 
będą mogły odzyskać swoją dawną świetność dzięki środkom 
z rządowego programu „Ochrony zabytków”. Województwo 
warmińsko-mazurskie otrzymało na ten cel blisko 130 mln zł!

130 mln zł  
na ratowanie  
naszych zabytków!

Podczas wręczenia promes 
rządowych, wspólnie z senator 
Małgorzatą Kopiczko. 
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Szczytno to piękne miejsce, z dobrym położeniem geograficznym i wyjątkową 
historią. To także miasto, w którym swoją siedzibę ma dobrze znana 
wszystkim mieszkańcom naszego regionu Akademia Policji w Szczytnie.  
To jedyna taka szkoła w Polsce. Od sierpnia tego roku uczelnia zmieniła  
swój status i nazwę, zyskując jeszcze większy prestiż.  

Wiceminister Błażej Poboży, który od początku zaangażował się w działania 
dotyczące zmiany nazwy szkoły, podkreślał wielokrotnie niepowtarzalną rolę 
uczelni. – Wyższa Szkoła Policji w Szczytnie to wyjątkowa uczelnia.  
To jednocześnie misja i zobowiązanie. To jedyna szkoła kształcąca przyszłych 
oficerów i kadry kierownicze Policji. Zmiana nazwy uczelni oznacza zwiększenie 
prestiżu i wzrost jej znaczenia. To także uznanie dotychczasowego dorobku, 
znaczenia i jakości uczelni w Szczytnie – dodał wiceminister. 

Akademia Policji w Szczytnie to uczelnia, która powstała w 1990 roku i podlega 
polskiej Policji. To szkoła kształcąca przyszłych funkcjonariuszy, którzy będą 
w przyszłości strzegli naszego bezpieczeństwa. Uczelnia prowadzi szkolenia, 
kursy, studia I i II stopnia oraz studia podyplomowe. Kształci się na niej około 2 tys. 
studentów. Od kilku lat Komendantem Rektorem Akademii Policji w Szczytnie jest 
nadinspektor Policji dr hab. Iwona Klonowska. – Niezwykle cenię sobie współpracę 
z Panią Generał. Rozumiemy się bez słów. Akademia Policji ma dziś świetnego 
gospodarza – podkreśla Błażej Poboży, który na co dzień także jest nauczycielem 
akademickim.

Szczytno  Szczytno  
– tu bije serce – tu bije serce 
polskiej Policji!polskiej Policji!

Wiceminister Błażej 
Poboży podczas 
uroczystości policyjnych.Mianowanie na stopień podoficera Policji. 

Promocja oficerska z udziałem wiceministra Błażeja Pobożego. 

Konferencja prasowa w szkole w Szczytnie z udziałem Komendanta 
Głównego Policji gen. insp. Jarosława Szymczyka oraz Komendant-Rektor 
Akademii Policji w Szczytnie nadinsp. dr hab. Iwony Klonowskiej.

Inauguracja roku akademickiego 2022/2023 w Wyższej Szkole Policji 
w Szczytnie. Następna odbędzie się już w Akademii Policji.

Podczas 
uroczystości  
w Akademii Policji 
w Szczytnie  
z komendantem 
Jarosławem 
Szymczykiem.
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Osiem lat rządów Prawa i Sprawiedliwości to konsekwentne podnoszenie 
poziomu bezpieczeństwa mieszkańców Warmii i Mazur. Wyrazem takiego 
działania jest systematyczne wspieranie Polskiej Policji. Tylko w ostatnim 
roku z Funduszu Wsparcia Policji, w ramach współpracy z lokalnymi 
samorządami, Komenda Wojewódzka Policji w Olsztynie kupiła 15 pojazdów, 
w tym łódź motorową czy skuter wodny. Największe środki finansowe 
przeznaczane są jednak na inny sztandarowy projekt MSWiA – akcję 
przywracania zlikwidowanych i tworzenia nowych posterunków Policji.

– Dzięki dobrej współpracy z samorządami pozyskujemy 
działki pod budowę nowych posterunków. Komenda 
Powiatowa Policji w Piszu pozyskała teren pod budowę 
nowego Komisariatu Policji w Białej Piskiej. Pod koniec 
lipca tego roku, z rąk burmistrza Gminy Barczewo, 
działkę otrzymała Komenda Miejska Policji w Olsztynie 

– zaznaczył wiceminister Błażej Poboży.

Największym źródłem finansowania inwestycji zwiększających 
bezpieczeństwo Polski i Polaków jest sztandarowy program 
MSWiA – Program Modernizacji Służb Mundurowych.  
To już kolejna, druga edycja programu nawiązującego  
do podobnej inicjatywy z okresu pierwszego rządu premiera 
Jarosława Kaczyńskiego z lat 2005-2007.
Na lata 2022-2025 na rozwój i funkcjonowanie służb  
podległych MSWiA przeznaczono kwotę ponad 10 mld zł, 
z czego ok. 6,5 mld zł otrzyma Polska Policja.

W latach 2008-2015 rząd koalicji  

PO-PSL zlikwidował 477 posterunków 

Policji spośród istniejących 815.

Nie sposób wymienić wszystkich inwestycji i wydatków na sprzęt,  
które miały miejsce w ostatnim czasie. One także pochodzą z Programu 
Wsparcia Policji i przede wszystkim ze sztandarowego i największego 
w historii rządowego Programu Modernizacji Służb Mundurowych. 
I tu również możemy liczyć na współpracę i wsparcie ze strony wielu 
samorządów.

WSPIERAMY POLSKĄ POLICJĘ!

W latach 2016-2023 na Warmii  
i Mazurach odtworzyliśmy  
10 posterunków!
Posterunek Policji Iłowo Osada (KPP Działdowo) 
Posterunek Policji Wydminy (KPP Giżycko) 
Posterunek Policji Dubeninki (KPP w Gołdapi) 
Posterunek Policji II Olsztyn (KMP Olsztyn)
Posterunek Policji III Olsztyn (KMP Olsztyn)
Posterunek Policji Kolno (KMP Olsztyn)
Posterunek Policji Małdyty (KPP Ostróda)
Posterunek Policji Łukta (KPP Ostróda)
Posterunek Policji Świętajno (KPP Szczytno)
Posterunek Policji Wielbark (KPP Szczytno)

Święto Policji to ważna uroczystość dla rodzin policjantów  
i mieszkańców Szczytna.

Przemówienie na Placu  
Juranda w Szczytnie. Defilada  

z okazji 
Święta 
Policji. 

Barczewo  
– już wkrótce nowa komenda!
Warmińsko-mazurska policja rośnie w siłę! Już wkrótce w Barczewie otwarty zostanie 
nowy komisariat. Pod koniec lipca tego roku podczas uroczystości Święta Policji 
komendy miejskiej w Olsztynie, burmistrz Barczewa Andrzej Maciejewski w imieniu 
lokalnych władz samorządowych wręczył akt intencyjny przekazania działki  
pod budowę nowej komendy. Nowy budynek powstanie przy ul. Harcerskiej.

Nowy posterunek Policji w Młynarach
Mieszkańcy Młynar mieli prawdziwy powód do dumy, kiedy pod koniec 
października ubiegłego roku w ich miejscowości oficjalnie otwarty został 
posterunek policji. Piękny, nowoczesny budynek ucieszył nie tylko 
policjantów, którzy na co dzień pełnią służbę w Młynarach, ale i lokalną 
społeczność. Mieszkańcy zgodnie podkreślali, że inwestycja była niezwykle 
potrzebna i dzięki niej czują się bezpieczniej w swoim miejscu zamieszkania.

Podziękowania i odznaczenia 
państwowe dla najlepszych policjantów. 

Z Komendantem Wojewódzkim 
Policji w Olsztynie nadinsp. 
Tomaszem Klimkiem. 

Uroczystość w Barczewie to ważny moment 
dla mieszkańców tego miasta. Już wkrótce 
powstanie tu nowy posterunek policji.

Otwarcie posterunku policji w Młynarach. 
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Nowy sprzęt i wozy strażackie to realna pomoc dla strażaków i druhów. W 2022 roku, 
dzięki wsparciu rządu, zakupiono dla warmińsko-mazurskiej straży pożarnej 42 pojazdy, 
w tym ciężkie samochody gaśnicze, ciężkie samochody ratownictwa technicznego, 
ratownictwa chemicznego, pojazdy operacyjne, rozpoznawczo-ratownicze i busy. 
Przeprowadzono też remonty i inwestycje budowlane w jednostkach organizacyjnych 
PSP na kwotę blisko 30 mln zł. Te dane robią wrażenie. A to jeszcze nie koniec!

Strażacy od lat niezmiennie cieszą się ogromnym zaufaniem społecznym,  
a ich służba jest wysoko oceniana, co potwierdza wiceminister Błażej Poboży.  
– Nie mamy wątpliwości, że trzeba inwestować w system lokalnego bezpieczeństwa,  
bo komfort i warunki służby strażaków oraz druhów przekładają się na bezpieczeństwo 
mieszkańców.

Rekordowe  Rekordowe  
wsparcie dla wsparcie dla 

strażaków PSP  strażaków PSP  
i druhów OSP!i druhów OSP!

Nowe wozy i sprzęt  
dla naszych 
strażaków!
Rząd Prawa i Sprawiedliwości inwestuje w bezpieczeństwo naszych mieszkańców. 
Dzięki nowemu sprzętowi i pojazdom nasi strażacy mogą być jeszcze bardziej 
skuteczni! Minister Błażej Poboży osobiście zabiegał o zwiększenie liczby nowych 
pojazdów dla Ochotniczych Straży Pożarnych w ubiegłym i w bieżącym 2023 roku. 
Potwierdzali to zgodnie samorządowcy i komendanci powiatowi PSP,  
podczas powiatowych uroczystości Dnia Strażaka na Warmii i Mazurach.  
Dzięki temu rekordowa liczba wozów z ubiegłego roku została zwiększona  
o kolejne 50%. Oznacza to, że do OSP w naszym regionie w 2023 roku trafi  
aż 31 nowych pojazdów. To największa liczba pojazdów w historii. 

Pojazdy dla druhów OSP 
W latach 2020-2022 dla jednostek OSP z naszego 
województwa kupiono łącznie 57 nowych 
samochodów ratowniczo-gaśniczych i przekazano  
z PSP – 92 pojazdy. W sumie to rekordowe  
149 samochodów!

W 2023 roku druhowie OSP otrzymają kolejnych  
31 nowych pojazdów, a z PSP przekazane  
zostaną im dodatkowe 24 samochody!   
W sumie będzie to 55 pojazdów. 

Wspieramy Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze. 

Wręczenie decyzji o przyznaniu świadczeń 
ratowniczych druhom z jednostek OSP podczas  

Dnia Strażaka w Komendzie Powiatowej PSP w Nidzicy. 

Pojazdy dla strażaków PSP
W latach 2020-2022 dla jednostek PSP  z naszego województwa kupiono łącznie  79 samochodów ratowniczo-gaśniczych.
W 2023 roku strażacy otrzymają kolejnych 17 pojazdów!

Strażacy to prawdziwi bohaterowie lokalnych społeczności. 

O nowych inwestycjach dla straży pożarnej.

Świadczenia 
ratownicze  

to wyraz największego 
podziękowania dla druhów 
na emeryturze. Już ponad  

2,5 tys. druhów OSP z Warmii  
i Mazur otrzymuje dodatek  

do emerytury za swoją 
wieloletnią służbę na rzecz 

regionu. W całej Polsce 
takich świadczeń 
przyznano ponad  

100 tys.

Dodatek  
do emerytury  
dla druhów OSP

Dzięki działaniom Prawa i Sprawiedliwości, od stycznia 2022 roku, 
druhowie OSP otrzymują dodatek do emerytury,  
czyli tzw. świadczenie ratownicze. To efekt wyczekiwanej  
od lat ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych,  
którą przygotowało kierownictwo MSWiA.
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Państwa, w których 
nasi strażacy 
realizowali  
misje to m.in.: 
Grecja – sierpień 2023 r.

Turcja – luty 2023 r.

Francja – sierpień 2022 r.

Czechy – lipiec 2022 r.

Rumunia – październik i listopad 2021 r. 

Grecja – sierpień 2021 r.

Turcja – sierpień 2021 r.

Liban – sierpień 2020 r. 

Szwecja – lipiec i sierpień 2018 r.

Zawsze w gotowości do pomocy. Najczęściej pierwsi na miejscu 
zdarzenia, kiedy zagrożone jest ludzkie życie. Ich codzienna służba  
to ciężka i niebezpieczna praca. Strażacy i druhowie. W ubiegłym roku 
wyjeżdżali oni na ternie naszego województwa do około 25 tys. akcji! 
To średnio 68 zdarzeń dziennie! 

Wiceminister Błażej Poboży regularnie uczestniczy w życiu strażaków  
oraz druhów z Warmii i Mazur. To kilkadziesiąt wizyt i spotkań, podczas 
których zawsze osobiście dziękował za wspaniałą służbę tych, którzy  
na co dzień dbają o bezpieczeństwo mieszkańców naszego regionu. 

O roli i znaczeniu służby strażaków i druhów wiceminister Błażej Poboży 
mówił m.in. podczas wojewódzkich obchodów Dnia Strażaka w Olecku:

Profesjonalizm naszych strażaków  
i ich doświadczenie są wysoko oceniane  
nie tylko w kraju, ale i zagranicą.  
W ostatnich latach uczestniczyliśmy  
w wielu zagranicznych akcjach niosąc  
pomoc potrzebującym. 

Nasi strażacy  
na zagranicznych 
misjach!

W ubiegłym roku odnotowano ponad 25 tys. zdarzeń, 
w tym m.in.: ponad 17 tys. miejscowych zagrożeń 
i prawie 6 tys. pożarów. To rekordowa liczba akcji 
ratunkowych w skali roku w województwie!

Na terenie województwa warmińsko-
mazurskiego w Państwowej Straży  

Pożarnej pełni służbę  
1,3 tys. funkcjonariuszy  

i 63 pracowników cywilnych. 
Działają tu 24 Jednostki 
Ratowniczo-Gaśnicze,  

w tym 19 komend, a także ponad 
520 jednostek Ochotniczych  

Straży Pożarnych i Wojskowa  
Straż Pożarna. 

Naszymi warmińsko-mazurskimi strażakami od ponad 3 lat 
z powodzeniem kieruje nadbryg. Tomasz Komoszyński. Komendant 
Wojewódzki Państwowej Straży Pożarnej to doskonały organizator 
obrony przeciwpożarowej. Dzięki jego świetnemu zarządzaniu 
oraz sprawności organizacyjnej, a także świetnym relacjom 
z Komendą Główną i kierownictwem resortu udaje się pozyskiwać 
dodatkowe pieniądze z budżetu państwa, które wsparte funduszami 
samorządowymi, pozwalają na zakup nowego sprzętu i pojazdów  
dla strażaków oraz druhów z Warmii i Mazur.

– Wasza służba jest wyjątkowa i zasługuje 
na szczególny szacunek. Państwowa 
Straż Pożarna i wspierająca ją Ochotnicza 
Straż Pożarna to fundament lokalnego 
systemu bezpieczeństwa. Za ten 
ubiegły rok, w którym interweniowaliście 
rekordowo często, za niesienie pomocy 
również w tym roku, pragnę Wam 
podziękować, w imieniu swoim i całego 
kierownictwa MSWiA.

Wielu samorządowców to także 
druhowie OSP. Z Martą Kamińską, 
wójtem gminy Barciany.Dziękujemy za Waszą służbę! 

Z mocną drużyną OSP Surminy.

Prawdziwi Prawdziwi 
bohaterowiebohaterowie  
lokalnych  lokalnych  
społecznościspołeczności
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Bezpieczeństwo Polski to jeden z priorytetów rządu  
Prawa i Sprawiedliwości. Szczególne znaczenie  
ma bezpieczeństwo naszych granic państwowych.  
Aby zatrzymać sztucznie wywołaną presję migracyjną  
na granicy z Białorusią w ubiegłym roku powstała zapora 
inżynieryjna i elektroniczna. Poprawiła ona komfort służby 
naszych funkcjonariuszy Straży Granicznej, a także wyraźnie 
zwiększyła bezpieczeństwo Polaków. 

Dziś w obliczu trwającej wojny na Ukrainie oraz wobec ścisłego 
współdziałania Rosji i Białorusi, rząd zdecydował o powstaniu 
na północnej granicy województwa warmińsko-mazurskiego 
z obwodem królewieckim podobnej zapory elektronicznej. 
Właśnie trwa jej budowa, która zakończy się na jesieni. 

Specjalistyczna bariera będzie miała długość około 200 km. 
Obejmie całą lądową granicę z obwodem królewieckim,  
oprócz Mierzei Wiślanej. Na tym odcinku już od kilku lat  
znajdują się urządzenia elektroniczne.

Warmińsko-Mazurski 
Oddział Straży Granicznej 
Warmińsko-Mazurski Oddział Straży Granicznej ochrania granicę 
z obwodem królewieckim na odcinku blisko 200 km. W oddziale 
służy około 1,3 tys. funkcjonariuszy i pracuje 300 pracowników 
cywilnych. Oddział składa się z 11 placówek (Grzechotki,  
Braniewo, Górowo Iławeckie, Bezledy, Sępopol, Barciany, 
Węgorzewo, Banie Mazurskie, Gołdap, Dubeninki oraz Olsztyn).  
Na terenie oddziału znajduje się również Centrum Szkolenia  
Straży Granicznej w Kętrzynie.

Dodatkowo w komendzie Warmińsko-Mazurskiego  
Oddziału Straży Granicznej w Kętrzynie trwają  
ostatnie prace nad otwarciem specjalnego  
Centrum Nadzoru, do którego będą  
docierały wszystkie sygnały z zapory  
elektronicznej na granicy z Rosją.

W 2023 roku do Straży Granicznej trafiły 62 nowe auta terenowe. 
To wysokiej klasy pojazdy, których łączna wartość przekracza  
21 mln zł. Do Warmińsko-Mazurskiego Oddziału SG trafiło  
10 takich pojazdów. 

Od lutego 2023 roku Komendantem Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Straży Granicznej 
jest gen. bryg. SG Tomasz Zybiński. Wcześniej funkcję tę pełnił gen. bryg. SG Robert Inglot.

– Zapora na granicy z Białorusią, zarówno ta inżynieryjna, 
jak i elektroniczna, zdała egzamin i przynosi efekty. 
Wyraźnie zwiększyła ona bezpieczeństwo Polski i stanowi 
ochronę przed operacją hybrydową reżimu Łukaszenki. 
Jestem przekonany, że także nowa zapora elektroniczna 
na granicy z obwodem królewieckim będzie dużym 
wzmocnieniem naszego potencjału obronnego  

– powiedział wiceminister Błażej Poboży.

– Pełnicie ogromnie istotną rolę w naszym 
systemie bezpieczeństwa. Jesteście strażnikami 
suwerenności i integralności terytorialnej 
naszego państwa. Z tego najważniejszego 
zadania wywiązujecie się znakomicie 

– mówił wiceminister Błażej Poboży w Kętrzynie  
podczas wojewódzkich uroczystości 32. rocznicy  

powołania Straży Granicznej.

Z Ministrem Spraw Wewnętrznych i Administracji  
Mariuszem Kamińskim, Komendantem Głównym  
Straży Granicznej gen. dyw. SG Tomaszem Pragą  
i Komendantem Warmińsko-Mazurskiego Oddziału 
Straży Granicznej gen. bryg. SG Tomaszem Zybińskim.

Zapora na granicy
z obwodem królewieckimz obwodem królewieckim

„
Z gen. bryg. SG Tomaszem Zybińskim. 

Policjanci 
wspierają 
Straż 
Graniczną 
w ochronie 
naszej 
granic. 
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Szybkie, silne, zwinne, ze świetnym węchem i wzrokiem – to one 
wspierają w codziennej pracy policjantów, strażaków czy strażników 
granicznych. Zwierzęta w służbach. Dzięki nim udało się uratować 
niejedno ludzkie życie. 
Pierwsze w historii całościowe rozwiązania dla zwierząt w służbach 
mundurowych powstały dzięki inicjatywie wiceministra Błażeja Pobożego.

Emerytura dla zwierząt  
w służbach mundurowych

– Jedną ustawą w sposób kompleksowy uregulowaliśmy 
wszystkie kwestie związane ze zwierzętami służącymi 
w formacjach mundurowych – od momentu ich doboru  
do służby, aż po ich wycofanie na „emeryturę”

– mówił wiceminister Błażej Poboży w Sejmie i Senacie 
prezentując założenia ustawy. 

Witold Pilecki
był rotmistrzem kawalerii Wojska Polskiego, 

współzałożycielem Tajnej Armii Polskiej, żołnierzem 
Armii Krajowej oraz więźniem i organizatorem ruchu 

oporu w KL Auschwitz. To również autor raportów 
o Holocauście (tzw. Raportów Pileckiego).  
W 1947 roku został aresztowany przez UB. 

Torturowany i brutalnie przesłuchiwany w więzieniu 
przy ul. Rakowieckiej w Warszawie. Zamordowany 

25 maja 1948 roku. W 2006 roku pośmiertnie 
odznaczony Orderem Orła Białego, a w 2013 roku 

awansowany na stopień pułkownika.

Rotmistrz Pilecki 
upamiętniony 
w Olsztynku 
Jak ciekawie opowiadać o naszej historii?  
Jak sprawić, żeby nie była nudna, a ważny  
przekaz mógł dotrzeć do dzieci i młodzieży?  
Na te pytania odpowiedź znajdziemy na ścianie  
Szkoły Podstawowej nr 2 w Olsztynku. Zobaczcie sami!

Z inicjatywy szkoły i prężnie działającego stowarzyszenia „Wspólnie 
dla Olsztynka” przy wsparciu Narodowego Centrum Kultury oraz 
wiceministra Błażeja Pobożego na ścianie budynku szkoły odsłonięto mural 
przedstawiający rotmistrza Witolda Pileckiego wraz z rodziną – żoną Marią, 
córką Zofią oraz synem Andrzejem.

Prawie 23 mln zł  
na szkolne hale sportowe 
Dzięki rządowemu programowi Olimpia na Warmię  
i Mazury trafiły rekordowe środki przeznaczone na budowę  
11 przyszkolnych hal sportowych. To kolejne rządowe 
wsparcie dla dzieci i młodzieży z naszego regionu.  
To również ważny krok w rozwoju lokalnej infrastruktury 
w województwie warmińsko-mazurskim. 

Jednym z takich miejsc, które otrzymały dofinansowanie  
do budowy nowej hali sportowej jest Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Mrągowie.  
Dzięki tej inwestycji uczniowie będą mogli trenować 
w nowoczesnej i dobrze wyposażonej hali. 

Obecnie w formacjach MSWiA służy prawie 1,3 tys. zwierząt, 
w tym ponad 1,2 tys. psów i ponad 70 koni.
Łącznie ustawa objęła dotychczas 360 zwierząt,  
w tym 340 psów oraz 20 koni. 

Zofia Pilecka-Optułowicz 
od lat utrzymuje kontakt  
z uczniami i nauczycielami 
szkoły w Olsztynku. 

Mural w Olsztynku sfinansowano ze środków Narodowego 
Centrum Kultury i Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, z inicjatywy wiceministra Błażeja Pobożego.  

Za pracę na rzecz zwierząt w służbach mundurowych wiceminister  
Błażej Poboży został wyróżniony w plebiscycie „Serce dla zwierząt”.  
– Miarą naszego człowieczeństwa jest nasz stosunek do zwierząt
– mówił odbierając nagrodę.

Wiceminister Błażej Poboży z Zofią 
Pilecką-Optułowicz, córką rotmistrza. 

Psy służą w każdej formacji MSWiA.  
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Mamy nadzieję, że po lekturze „Czwórki”  
nie mają już Państwo wątpliwości, że najlepszy 
wybór na jesieni dla bezpiecznych Warmii 
i Mazur to Błażej Poboży! Do rozstrzygnięcia 
pozostaje jeszcze jeden, trudniejszy wybór: 
warmińskie dzyndzałki czy mazurskie kartacze?

Jak dobrze znasz nasz region? 
Znajdź 15 wyrazów związanych z województwem  
warmińsko-mazurskim! Dobrej zabawy. 

DZYNDZAŁKI
SZCZYTNO
KĘTRZYN
GIŻYCKO

KARTACZ
JEZIORAK
ŚNIARDWY
WARMIA

GRUNWALD
JEZIORO
MAZURY
BOCIAN

GOŁDAP
OLSZTYN
PISZ

D A G I Ż Y C K O E
Z W O C X K Z I J O
Y N Ł Ś V Ę B J E L
N K D N M T O A Z S
D E A I S R C G I Z
Z Ł P A Z Z I R O T
A J Z R C Y A U R Y
Ł E R D Z N N N O N
K Z M W Y A B W Z M
I I A Y T C P A S K
E O Z X N J I L Y J
N R U Q O C S D N C
K A R T A C Z H V M
P K Y B W A R M I A

WYKREŚLANKA 
WARMIŃSKO-MAZURSKA

Od wielu lat wiceminister Błażej Poboży jest Państwa  
odważnym i merytorycznym głosem w mediach, zarówno  
w tych ogólnopolskich, jak i lokalnych, warmińsko-mazurskich.

Wasz głos  
w mediach! 

Dzyndzałki  
czy kartacze?
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